



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2016

ERGÜNE-KUN - THE NAME OF THE ANCESTRAL HOME OF THE MONGOLS

Ekaterina Sundueva

Abstract

The article attempts to reveal the semantics of ancient geographical name Erginekun. The author analyses all cases of using the orographic term qun in the text of “The Secret History of Mongols” with variants of its translation into Russian, English, Modern Mongolian, Buryat and Kalmyk. The morphemic structure of the word ergine is considered.

Keywords list (en): Mongolian languages, etymology, toponymy, context, root, suffix

Date of publication: 01.01.2016

Citation link:

Sundueva E. ERGÜNE-KUN - THE NAME OF THE ANCESTRAL HOME OF THE MONGOLS // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2016. – Issue 1 C. 19-30 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-482/>

ЭРГУНЭ-КУН - НАЗВАНИЕ ПРАРОДИНЫ МОНГОЛОВ

Сундуева Екатерина Владимировна

Аннотация

В статье предпринята попытка выявления семантики древнего топонима “Эргунэ-кун”. С целью установления значения архаического термина *qun* рассмотрены все случаи его употребления в тексте “Тайной истории монголов” с вариантами его перевода на русский, английский, современный монгольский, бурятский и калмыцкий языки. Также рассматривается морфемный состав компонента *ergüne*.

Ключевые слова: монгольские языки, этимология, топонимия, контекст, корень, суффикс

Дата публикации: 01.01.2016

Ссылка для цитирования:

Сундуева Е. В. ЭРГУНЭ-КУН - НАЗВАНИЕ ПРАРОДИНЫ МОНГОЛОВ // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2016. – Выпуск №1 С. 19-30 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-482/>